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Sammanträdesdatum 18 juni 2024 

Anslaget sätts upp 19 juni 2024 

Anslaget tas ned 11 juli 2024 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
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§  183  

Val av justerare 
 

Beslut 

Johanna Kvist (S) valdes till justeringsperson. 

 

- - - - - 



 
7 (45) 

 18 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  184  

Anmälningar 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS, 2024-06-18 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll från 

KSAU och KSVU den 11 juni 2024  

 

 

 

- - - - - 
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§  185 KFKS-2024-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2024 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner återrapporterade delegationsbeslut. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, KS 2024-06-18 

  

 

Ärende 

 

Beslutsfattare 

 

Datum 

 

1.  Delegationsbeslut 
beslutsattestanter på balanskonton 

Stadsdirektör 2024-05-30 

2.  Tillförordnande av 
kommunikationsdirektör under 
sommarledighet 2024 

Kommunikationsdirektör 2024-05-24 

3.  Tillförordnande av utbildnings- 
och arbetsmarknadsdirektör under 
sommarledighet 2024 

Utbildnings- och 
arbetsmarknadsdirektör 

2024-05-21 

4.  Arrendeavtal avseende ledningar 
för utvinning av sjövattenvärme 
inom del av fastigheten Rösunda 
2:2 

Gruppchef 
Fastighetsenheten 

2024-05-28 

5.  Personuppgiftsincident. 
Delegationsbeslut att inte anmäla 
personuppgiftsincident till 
Integritetsskyddsmyndigheten 
(IMY), KFKS 2024-00629. 

Enhetschef 
Juridik- och kanslistaben 

2024-05-20 

6.  Personuppgiftsincident. 
Delegationsbeslut att inte anmäla 
personuppgiftsincident till 
Integritetsskyddsmyndigheten 
(IMY), KFKS 2024-00669. 

Enhetschef 
Juridik- och kanslistaben 

2024-05-28 
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7.  Beslut om certifikatupplåning 12 
juni - 12 sept 

Finanschef  2024-06-10 

8.  Återrapportering av 
delegationsbeslut kränkande 
behandling, trakasserier och 
sexuella trakasserier maj 2024 
KFKS 2024-00713 

Utbildningsstrateg 
Välfärd skola 

2024-06-11 

9.  Informationshanteringsplan för 
allmän administration 
KFKS 2024-00664 

Enhetschef 
Juridik- och kanslistaben 

2024-05-27 

10.  Tillförordnande av enhetschef 
arbets- och etableringsenheten 
sommar 2024 
KFKS-2024-00718 

Enhetschef, arbets- och 
etableringsenheten 

2024-06-14 

11.  Tillförordnad kanslidirektör under 
frånvaro 
KFKS-2024-00724 

Kanslidirektör 2024-06-13 

12.  Tillförordnad enhetschef för 
juridik- och kanslistaben under 
frånvaro 
KFKS-2024-00725 

Enhetschef 
Juridik- och kanslistaben 

2024-06-14 

13.  Tillförordnad trafik- och 
fastighetsdirektör Nacka kommun 
under frånvaro 

Trafik- och 
fastighetsdirektör 

2024-06-13 

14.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 juni 2024 
KFKS-2023-01125 

Produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 

2024-06-01 

15.  Tillförordnande av stadsdirektör 
under sommarledighet 2024 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2024-06-18 

 

 

- - - - - 
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§  186 KFKS-2024-00077 

Ramärende – Utgångspunkter för nämndernas förslag 

till mål och budget 2025-2027 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar förslag till Ramärende – Mål och budget 2025–2027 enligt bilaga 1 

till tjänsteskrivelsen daterad den 4 juni 2024. 

Nämnderna ges i uppdrag att ta fram budgetförslag med utgångspunkt ifrån budget 2024 

med tillägg för förändringar av volymer, kapitaltjänstkostnader, tekniska justeringar och 

avtalade prisjusteringar utifrån uppdaterad befolkningsprognos och eventuella nya övriga 

förutsättningar. 

Sammanfattning av ärendet 

Förutsättningarna för kommunsektorn har varit synnerligen turbulenta de senaste åren. 

Bakgrunden till detta har varit pandemin, Rysslands krig i Ukraina, den kraftiga 

inflationspuckeln och stigande räntor, förändrat kommunalt pensionsavtal, ökande 

reinvesteringsbehov i kommunala anläggningar samt kraftigt minskad migration och 

barnafödande i riket tillsammans med en nyligen unikt låg prognos för framtida 

bostadsbyggande i riket. Stora förändringar i riket och i regionen gör förstås att Nackas 

förutsättningar och tillväxt har förändrats mycket. Parallellt har kommunen fattat beslut om 

paus och omtag i flera av kommunens större och mest komplexa stadsutvecklingsprojekt 

(Mötesplatsen/Centrala Nacka, Saltsjöbanans upphöjning och Kyrkviken). Utifrån initiativ 

i kommunstyrelsen i maj 2024 har därför nu stadsledningskontoret i uppdrag att 

återkomma till kommunstyrelsen med en analys och förslag till åtgärder utifrån dessa 

kraftigt förändrade förutsättningar. Detta rör såväl bedömningar av behov av 

verksamheter, lokaler, personal samt behov inom stadsutvecklingens planuppdrag och 

genomförandeuppdrag. 

I ramärendet planeras och bedöms Nacka kommuns ekonomi för de tre kommande åren. 

Planeringen påverkas givetvis mycket utav de förändrade och i nuläget osäkra 

förutsättningarna och den bild som presenteras nu kan komma att ändras mycket till 

höstens budgetprocess. Ramärendet visar en nulägesbild av kommunens ekonomi och ger 

förslag på inriktning närmaste åren samt förutsättningar för nämndernas arbete med Mål 

och budget 2025-2027. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 90 

Tjänsteskrivelse daterad den 4 juni 2024 

Bilaga 1. Ramärende mål och budget 2025-2027 
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Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till det utsända 

förslaget från stadsledningskontoret. 

Andreas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 

Ottosson (V), att ärendet kompletteras med volymuppräkningar. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns två förslag till beslut – det utsända 

förslaget från stadsledningskontoret och tilläggsförslaget från Andreas Andersson. 

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag och fann att kommunstyrelsen 

beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Andreas Andersson mot avslag och fann 

att kommunstyrelsen beslutat att avslå tilläggsförslaget. 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 

Sverige är inne i en lågkonjunktur. Hushåll, företag och kommunala verksamheter mötte 

skenande elpriser, kraftigt ökade kostnader för livsmedel och transporter och de högsta 

räntorna på 10 år 2022 och 2023. Bostadsbyggandet i landet har nästan tvärstannat och 

arbetslösheten är fortsatt hög.  

Regeringen har agerat förnuftigt och inte eldat på inflationen. Tvärtom är den nu på väg 

ned och även räntorna har börjat sjunka igen. Det är dock ett fortsatt tufft ekonomiskt läge 

för kommunerna, vilket förstärks av sjunkande befolkningsprognoser och därmed också 

sämre skatteunderlag. Förra året gick var fjärde kommun med underskott och situationen 

ser allvarlig ut för många även i år.  

Situationen i Nacka ser något ljusare ut, men är ändå ansträngd. Nacka har en i grunden 

stark och stabil ekonomi, men möter utmaningar i och med att stora exploateringsprojekt 

nu genomförs samtidigt som bostadsbyggande och markförsäljningar (dvs intäkter för att 

finansiera exploateringar) skjuts framåt och att lånebehoven därmed ökar. Nu är det läge att 

vara återhållsam och ansvarsfull.  

I detta ramärende ges förutsättningar för det vidare budgetarbetet. Eftersom osäkerheten 

om bostadsbyggande, befolkningsutveckling och skatteintäkter är mycket stor håller vi oss 

vid en försiktighetsprincip och reserverar pengar centralt tills vidare och återkommer i 

budgetarbetet i höst om både checkhöjningar och volymkompensation. Vi moderater ska 

göra vad vi kan för att värna skolan och bra uppväxtvillkor för våra barn. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan hade gärna sett att man tagit in volymuppräkningar i ramärendet men även 

utan det så är detta ett bra dokument.  

Vi vill särskilt lyfta det som står flera gånger i dokumentet att stadsbyggandet inte går ihop 

ekonomiskt och att kostnader för stadsbyggandet riskerar att belasta kommunens 

kärnverksamhet. Nackalistan har varnat för detta länge, gång på gång påpekat att 

stadsbyggandet i Nacka inte är ekonomiskt hållbart och reserverat oss emot såväl 

tunnelbaneavtalet som kostnadsdrivande projekt som Upphöjd Saltsjöbana samt 

Mötesplats Nacka. 

Nackalistan anser att det är viktigt att kommunstyrelsen tydligt markerar vikten av att alla 

nämnder i sina förslag tydligt tar höjd för ökade kostnader genom volymökningar samt pris 

och lönepåverkan så att kvalitén kan upprätthållas. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet kommer inkomma med ett eget budgetförslag. Vänsterpartiet avser att i ett 

eget budgetförslag bland annat komma med uppräkning för löne- och prisökningar något 

som i det presenterade ramärendet saknas.  

 

 

- - - - - 
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§  187 KFKS-2024-00604 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna – Tertial 1 

2024 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel ur framtidsfonderna för följande projekt.  

235 000 kr (350 000 kr vid option) för Energikassen.  

2 742 320 kr för Lokal grundlärarutbildning i Nacka.  

Kommunstyrelsen återremitterar ansökningarna om Datadriven kommun och Min 

företagssida i syfte att se om det går att sänka kostnaderna för projekten och om de kan 

genomföras stegvis, där alla delar inte behöver beslutas om vid samma tillfälle.   

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 

enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 

kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020. Fonderna är tänkta att stimulera 

effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 

utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 

om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna. Den 22 

februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna rent 

praktiskt ska gå till i organisationen. Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får 

användas och beviljar medel från dessa fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en 

gång per tertial och ansökan undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process 

eller verksamhet. Hur beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts 

kommer att följas upp av kommunstyrelsen. 

I tertial 1 2024 inkom fyra ansökningar om totalt 14 745 320 kr till två av fonderna enligt 

bilaga 1–4. 

Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 14 745 320 kr beviljas 

ur framtidsfonderna till projekten Min företagssida, Datadriven kommun, Energikassen 

och Lokal grundlärarutbildning i Nacka. Nästa tilldelning sker i oktober 2024. 

Efter tilldelning i tertial 1 2024 kommer 8 482 716 återstå att dela ut ur framtidsfonderna. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 91 

Tjänsteskrivelse daterad den 13 maj 2024 

Bilaga 1 Ansökan Datadriven kommun 



 
14 (45) 

 18 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 2 Ansökan Min företagssida 

Bilaga 3 Ansökan Energikassen 

Bilaga 4 Ansökan Lokal grundlärarutbildning i Nacka 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Anders Tiger 

(KD), Andreas Andersson (S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V) bifall till 

följande förslag till beslut: 

 

”Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel ur framtidsfonderna för följande projekt.  

235 000 kr (350 000 kr vid option) för Energikassen.  

2 742 320 kr för Lokal grundlärarutbildning i Nacka.  

Kommunstyrelsen återremitterar ansökningarna om Datadriven kommun och Min 

företagssida i syfte att se om det går att sänka kostnaderna för projekten och om de kan 

genomföras stegvis, där alla delar inte behöver beslutas om vid samma tillfälle.” 

 

Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – Mats Gerdaus (M) egna 

förslag samt det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Ordföranden ställde först förslaget från Mats Gerdau om att återremittera ansökningarna 

om Datadriven kommun och Min företagssida mot avslag och fann att kommunstyrelsen 

beslutat att återremittera dessa ansökningar. 

Därefter ställde ordföranden Mats Gerdaus förslag om att tilldela medel ur 

framtidsfonderna för projekten Energikassen och Lokal grundlärarutbildning i Nacka mot 

avslag och fann att kommunstyrelsen beslutat att tilldela medel för dessa projekt. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan tycker att de två projekt som beviljas medel ur framtidsfonderna 

”Energikassen” samt ”lokal grundlärarutbildning” verkar väldigt lovande och vi är glada att 

de genomförs. Vi tycker också att det är bra att man återremitterar de två övriga projekten 

för att genomlysa dem en extra gång innan beslut. De är båda två bra projekt men de tar 

också stora medel i anspråk från en av framtidsfonderna som redan gått över sin 

ursprungligt tilldelade budget. Nackalistan hade gärna sett att det hade kommit in fler 

ansökningar till klimat- och miljöfonden, det är tråkigt att inte de pengar som ursprungligen 

budgeterades här kommer till rätt användning utan flyttas till andra fonder. 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet är kritiska till att bevilja medel från framtidsfonderna till kortsiktiga projekt 

som kan och borde vara en dela av ordinarie budget. Vänsterpartiet anser även att 

medarbetare inom kommunen inte ska behöva belastas med att ansöka om projektmedel 

inom den egna organisationer för initiativ som är självklara för verksamheten.  

Det är även märkligt att se att trots Vänsterpartiet politikerinitiativ om att använda medlen 

ur framtidsfonden för miljö och klimat har det bara ansökt om 235 000 kronor, en bra 

satsning men fonden har fortfarande 18 miljoner kvar att använda för klimatsatsningar. 

Hur är det möjligt? 

Det vänsterpartiet varnade för att medlen skulle gå till andra satsningar är nu klart att det 

blev så. Om hela de ansökta beloppen enligt tjänsteskrivelsen delas ut är bara 8 miljoner 

kvar ur framtidsfondernas totala ram. Och om miljö och klimatfonden disponerar alla 

dessa är det 10 miljoner som inte går till miljö och klimat vilket är skrämmande.  

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 

Miljöpartiet röstade nej till återremitteringen som riskerar att försena det viktiga arbetet 

med att bli en datadriven kommun. Mängden insamlad information ökar idag exponentiellt 

vilket gör det allt svårare att hantera och analysera all data. Dessutom arbetar 

verksamheterna idag i stuprör med egna datalager och egna tekniklösningar, vilket skapar 

en onödig komplexitet och ineffektivitet som i sig är kostnadsdrivande. 

Beslut fattade på bristfälliga beslutsunderlag har kostat kommunen mycket pengar genom 

åren. Som datadriven kommun kan vi dra nytta av den ständigt växande mängden data för 

att ta fram mer kvalitativa, faktabaserade beslutsunderlag, och slippa beslut baserade på 

killgissningar. Projektet Datadriven kommun är i princip självfinansierande men behöver 

pengar för att kunna sjösättas. Om vi räknar med framtida besparingar genom exempelvis 

bättre faktabaserade beslut, bättre leverantörskontroll och minskad risk för välfärdsbrott, 

då betalar investeringen sig själv många gånger om. 

 

- - - - - 
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§  188 KFKS-2016-00023 

Konsekvenser av att stadsbyggnadsprojekt Saltsjöbanans 

upphöjning har avbrutits samt förslag till fortsatt 

inriktning 
Tekniska konsekvenser och möjliga åtgärder 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar följande.  

I det vidare arbetet ska man utgå från det beskrivna ”nollalternativet”. Det innebär att 

Nacka stationshus behöver flyttas så att man får en bredare gång- och cykelväg längs 

Värmdövägen och också plats för de nödvändiga ledningarna, planteringarna och för att 

klara dagvattenhanteringen. Detta bör också ge utrymme för att kunna öka tillgängligheten 

med ramper för rullstol och cykel parallellt med spåren ned i tunneln under spåren och 

detta ska utredas noga. Åtgärder för att dämpa buller från Saltsjöbanan är fortsatt angelägna 

och bör lösas tillsammans med Region Stockholm/SL.  

För att kunna genomföra åtgärderna behövs nya förhandlingar och avtal med Regionen, 

vilket också beskrivs i tjänsteskrivelsen. En attraktiv stadsutveckling och kollektivtrafik 

fordrar gemensamma lösningar med Regionen om bl a ökad tillgänglighet och det är vår 

inriktning i de kommande förhandlingarna.  

Uppdraget om att utreda hur Kyrkviksparken kan bli en trevlig och attraktiv park, även om 

Järlaleden finns kvar, kvarstår. I detta bör man pröva möjligheten att flytta Järlaleden 

norrut närmare spåren för att därigenom skapa ett sammanhängande park- och 

bryggområde. 

Sammanfattning av ärendet 

Efter beredning av ärendet i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 maj 2024 

har ärendet reviderats. Revideringen består i huvudsak av en tillagd beslutsmening, se ovan, 

samt förtydliganden om bullerskyddsåtgärder samt kommande fördjupad 

konsekvensbedömning och kostnadsuppskattning. 

Den 22 april 2024, § 86, beslutade kommunfullmäktige att avbryta planeringen av 

Saltsjöbanans upphöjning i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut den 9 april 

2024, § 93. Motivet till beslutet var i huvudsak att kostnaderna bedömdes ha blivit för höga 

och riskerna för stora relativt nyttan för utvecklingen av området. I beslutet fick 

exploateringsenheten uppdraget att återkomma med en redovisning av konsekvenserna för 

ombyggnaden av Värmdövägen, Planiavägen och andra närliggande projekt i och med att 

Saltsjöbanans upphöjning avbryts. Vidare fick exploateringsenheten i uppdrag att utreda 
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möjligheten att bredda den befintliga gångtunneln under Nacka station samt att fortsatt 

verka för att upprustningen och moderniseringen av Saltsjöbanan.  

Konsekvenser av att Saltsjöbanans upphöjning har avbrutits har undersökts och 

sammanställts. Parallellt har möjligheterna att bredda befintlig gångtunnel vid Nacka station 

utretts samtidigt som tidplaner och gällande avtal genomlysts i syfte att bland annat 

möjliggöra fortsatt framdrift i pågående ombyggnad av Värmdövägen. 

Två möjliga alternativ för arbetet framåt har identifierats vilka sammanfattningsvis ger 

kommunen olika möjligheter att uppnå gällande politiska mål för utvecklingen av Nacka 

stad, det så kallade nollalternativet och alternativ 1 som är mer omfattande. Av 

redovisningen framgår bland annat att Nacka stationshus fortsatt behöver omlokaliseras för 

att möjliggöra plats för viktiga ledningar i Värmdövägen. Vidare förutsätter Värmdövägens 

planerade omvandling till en levande stadsgata fortsatt markåtkomst från Region 

Stockholm. För att möjliggöra en förbättrad gångtunnel vid Nacka station måste 

Saltsjöbanans järnväg förskjutas söderut i enlighet med tidigare planering inom 

Saltsjöbanans upphöjning och bytespunkten Nacka station utgå. 

Exploateringsenheten föreslår fortsatt inriktning i enlighet med nollalternativet enligt nedan 

och inleder förhandling med Trafikförvaltningen, Region Stockholm om tilläggsavtal till 

tidigare tecknad Avsiktsförklaring. Föreslaget alternativ bedöms medföra störst 

kostnadsbesparing och minst risk och samtidigt uppfylla grundläggande mål för 

stadsutvecklingen i Sickla.  

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 juni 2024, § 157 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 21 maj 2024, § 65 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 

Bilaga 1 Konsekvenser för Värmdövägen 

Bilaga 2 Risker och konsekvenser med anledning av nedläggning av Saltsjöbanans 

upphöjning 

Bilaga 3 Ärendeöversikt 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen 

(L), Anders Tiger (KD) och Mikael Carlsson (NL) bifall till följande förslag till beslut: 

Kommunstyrelsen beslutar följande.  

I det vidare arbetet ska man utgå från det beskrivna ”nollalternativet”. Det innebär 

att Nacka stationshus behöver flyttas så att man får en bredare gång- och cykelväg 

längs Värmdövägen och också plats för de nödvändiga ledningarna, planteringarna 

och för att klara dagvattenhanteringen. Detta bör också ge utrymme för att kunna 

öka tillgängligheten med ramper för rullstol och cykel parallellt med spåren ned i 
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tunneln under spåren och detta ska utredas noga. Åtgärder för att dämpa buller från 

Saltsjöbanan är fortsatt angelägna och bör lösas tillsammans med Region 

Stockholm/SL.  

För att kunna genomföra åtgärderna behövs nya förhandlingar och avtal med 

Regionen, vilket också beskrivs i tjänsteskrivelsen. En attraktiv stadsutveckling och 

kollektivtrafik fordrar gemensamma lösningar med Regionen om bl a ökad 

tillgänglighet och det är vår inriktning i de kommande förhandlingarna.  

Uppdraget om att utreda hur Kyrkviksparken kan bli en trevlig och attraktiv park, 

även om Järlaleden finns kvar, kvarstår. I detta bör man pröva möjligheten att flytta 

Järlaleden norrut närmare spåren för att därigenom skapa ett sammanhängande park- 

och bryggområde. 

 

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S) och Tomas 

Ottosson (V), att ärendet återremitteras med följande motivering: 

- Återremiss för att i samverkan med regionen hitta fler alternativa lösningar i syfte 

att åstadkomma såväl en attraktiv kollektivtrafik som stadsutveckling. 

 

Mikael Carlsson (NL) yrkade om följande tilläggsförslag: 

1. Att kommunen tillskriver regionen om att bibehålla Nacka station. 

2. Att kommunen utreder möjlighet till ny placering av Nacka Stationshus på 

Sicklaön. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Mikael Carlssons tilläggsförslag 1 och 2. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns fyra förslag till beslut – Mats Gerdaus förslag till 

beslut, förslaget om återremiss från Desha Svenneborg samt tilläggsförslag 1 och 2 från 

Mikael Carlsson 

 

Ordföranden ställde först Desha Svenneborgs yrkande om återremiss mot avslag och fann 

att kommunstyrelsen beslutat att avslå förslaget om återremiss. 

 

Därefter ställde ordföranden Mats Gerdaus förslag till beslut mot avslag och fann att 

kommunstyrelsen beslutat att bifalla förslaget. 
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Därefter ställde ordföranden Mikael Carlssons tilläggsförslag 1 mot avslag och fann att 

kommunstyrelsen beslutat att avslå förslaget. 

Votering begärdes, och kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång: 

Ja för avslag på Mikael Carlssons tilläggsförslag 1. 

Nej för bifall till Mikael Carlssons tilläggsförslag 1. 

Voteringsresultat: 

För avslag på Mikael Carlssons tilläggsförslag 1 röstade: Johan Krogh (C), Filip Wiljander 

(M), Eivor Örenmark (M), Agnes Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Anders Tiger 

(KD) och Mats Gerdau (M).  

För bifall till Mikael Carlssons tilläggsförslag 1 röstade: Mikael Carlsson (NL). 

Följande ledamöter avstod från att rösta: Johanna Kvist (S), Andreas Andersson (S), 

Gunnel Nyman Gräff (S), Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP). 

Med 1 JA-röst mot 7 NEJ-röster konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade 

beslutat att avslå Mikael Carlssons tilläggsförslag 1. 

 

Slutligen ställde ordföranden Mikael Carlssons tilläggsförslag 2 mot avslag och fann att 

kommunstyrelsen beslutat att avslå förslaget. 

 

Protokollsanteckning 

Mats Gerdau (M), Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Anders Tiger 

(KD) lät gemensamt anteckna följande till protokollet för Alliansen: 

MP:s yrkande om återremiss, som fick stöd av S och V, innebär en paus i arbetet vidare för 

att utreda och förhandla om andra alternativa lösningar. Vi anser att det är viktigt att 

komma vidare och inte orsaka en längre avstängning av Saltsjöbanan än nödvändigt eller 

dra på oss nya kostsamma utredningar. För att kunna förhandla med Regionen behövs en 

tydlig inriktning om vad vi vill i Nacka, sen måste man vara konstruktiv och 

lösningsinriktad. Men utan riktning i en förhandling kan man ju landa var som helst. Vi vill 

också påminna om att Saltsjöbanan och kollektivtrafiken är Region Stockholms ansvar och 

inte Nacka kommuns. Det innebär att det är Regionen som både avgör och får finansiera 

olika åtgärder för förbättringar av Saltsjöbanan, t ex dubbelspår och ökad turtäthet. Vårt 

inriktningsbeslut innebär inte att dubbelspår omöjliggörs. 

Beträffande Nacka stationshus så ser man nu över möjligheten att flytta stationshuset till 

andra sidan spåret, till grusytan mellan den smala tunneln och AtriumLjungbergs 

parkeringsgarage. Det vore bra om man kan ha kvar stationshuset i sin ursprungliga miljö 

och dessutom kostar det mindre än att flytta huset längre bort. 
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Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 

Det var nödvändigt att avbryta projektet med upphöjning av Saltsjöbanan. Vi ser stora 

fördelar med att bryta barriären och få en ny entré till Sickla, men inte till vilket pris som 

helst. Kostnaderna blir för höga, riskerna för stora och trafikstörningarna för långvariga. 

Det gör att vi nu i det vidare arbetet behöver genomföra det som är absolut nödvändigt så 

att kostnaderna och trafikstörningarna hålls nere. Att höja lågpunkten vid Alphyddevägen 

för att undvika översvämning i kommande tunnelbana är en åtgärd som känns angelägen. 

Det förefaller vara svårt att behålla Nacka stationshus på nuvarande plats om man ska 

kunna bygga ut ledningarna i Värmdövägen och bredda gång- och cykelbanan och 

förhoppningsvis kunna anlägga en ramp ned till tunneln under spåren så att det blir mer 

tillgängligt för cykel och rullstol. 

Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna: 

Liberalerna röstade tidigare emot att avbryta projektet upphöjning av Saltsjöbanan, för att 

uppnå en öppen och levande stadsmiljö i Sicka utan barriärer och en stor och trivsam 

stadspark vid Kyrkviken. Vi är besvikna över att vårt förslag inte gick igenom då de flesta 

övriga partier ändrat sig och vill behålla barriärerna. 

När det viktiga projektet har avbrutits behöver vi hitta andra lösningar som bidrar till en 

bra och välkomnande stadsmiljö i Sickla. Tillgängligheten för gångtrafikanter och cyklister 

måste förbättras och det ska självklart gälla även för personer med rullstol eller barnvagn 

samt de som av andra skäl inte kan använda trappor eller rulltrappor.  

Även om Järlaleden nu kommer bli kvar längs Kyrkviken vill vi få utrett vilka andra 

åtgärder som behöver vidtas för att möjliggöra en så stor och trivsam park som möjligt i 

anslutning till badbryggorna och trädäcket. 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 

Vi socialdemokrater anser inte att de två alternativen som presenteras är tillräckligt bra. Det 

finns saker som behöver studeras vidare och utredas närmare. Det handlar inte minst om 

Saltsjöbanans kapacitet och möjlighet att få 10-minuterstrafik. Med noll-alternativet bidrar 

inte Nacka till det utan överlåter det helt till regionen utan att vi vet vad 

trafikförvaltningens inriktning är. Därtill anser vi att de beskrivningar och lösningar vad 

gäller stationshusets placering, breddning av gångtunnel, ledningar och hantering av skyfall 

inte är tillräckliga. Därför yrkade vi återremiss för att få till en så bra lösning som möjligt 

vad gäller Saltsjöbanans kapacitet, tillgängligheten och stadsbyggnaden. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan yrkade våren 2023 att återremittera ärendet om genomförandeavtal och 

komplettera med en utredning av konsekvenser av ett 0-alternativ, dvs ingen höjning av 

Saltsjöbanan, allt övrigt lika, samt alternativ med bro eller tunnel som förbindelse norr och 
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söder. Då vårt återremissyrkande föll så avslog vi och reserverade oss emot beslutet att gå 

vidare med genomförandeavtal och järnvägsplan. 

Nu utreds äntligen detta alternativ enligt vårt önskemål. Hade man bifallit Nackalistans 

återremiss hade man sparat 10-tals miljoner i förgäveskostnader på en ny järnvägsplan för 

Upphöjd Saltsjöbana som projekterades under hösten 2023 men avbröts våren 2024. 

Nackalistan yrkande även på bordläggning i KF i maj 2023 till beslutet att avtala med 

regionen om flytt av Nacka stationshus, eftersom vi ansåg att detta beslut inte bör fattas 

innan man fattat genomförandebeslut/investeringsbeslut för Upphöjd Saltsjöbana. Tyvärr 

lyssnade kommunens styrande partier inte på oss utan ansåg att genomförandebeslut för 

Upphöjd Saltsjöbana i praktiken redan var fattat och resterande process bara var en 

formsak. Man tecknade avtal med regionen om att flytta Nacka stationshus till Igelboda 

samt att finansiera det med Nackas skattebetalares pengar.  

Vi anser även att kommunstyrelsen alltför lättvindigt ger upp Nacka station. Tidigt i 

projektet Upphöjd Saltsjöbana så utreddes två alternativ, ett med bibehållande av Nacka 

station och ett utan. Uppenbarligen ansåg man då att Nacka station var en kommunal fråga 

och hade ett värde som omstigningspunkt. Enligt kommunstyrelsen ordförandes uttalande 

på kommunstyrelsens sammanträde så är frågan om att bibehålla Nacka station numera helt 

och hållet ett regionalt ställningstagande och inte en kommunal angelägenhet. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet instämde i yrkandet om återremiss vilket avslogs tyvärr. Det hade varit bra 

med en fördjupas analys av situationen och att det även handlade om hur Kyrkviksparken 

kan utvecklas. Det fanns flera viktiga vinster med att förlägga Saltsjöbanan på en bro och 

att Plania vägen kunde dras under bron och skapa en bilfri Kyrkvikspark. Vi var överens 

med beslutet att avbryta upphöjningen av ekonomiska skäl men vi ser samtidigt att en del 

förluster med det beslutet behöver kompenseras för. En förlust är drömmen om den bilfria 

Kyrkviksparken som Vänsterpartiet fortsatt ser ska utredas som en stark möjlighet. 

Framförallt när tunnelbanan öppnar och det blir möjlig att stimulera fram nya resvanor. 

Den andra riktigt allvarliga förlusten med beslutet blir att det kanske saknas dubbelspår 

förbi Nackastationsområdet om inte regionen bestämmer så själva. Brolösningen innehöll 

dubbelspår vilket gör det möjligt att köra tio minuters trafik på Saltsjöbanan. Det är 

allvarligt då det är en stark kollektivtrafik som är det bästa sättet att minska på de höga 

utsläppen av koldioxid från transportsektorn’. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 

Miljöpartiet yrkade återremiss för att i samverkan med regionen hitta fler alternativa 

lösningar i syfte att åstadkomma såväl en attraktiv kollektivtrafik som stadsutveckling. 

Genom att vi låser oss vid ett nollalternativ så riskerar vi tappa möjligheten till dialog med 

regionen bl.a. om turtätheten på Saltsjöbanan. Det står tydligt i nollalternativet att 
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järnvägen är kvar i befintligt läge vilket innebär att inga åtgärder genomförs för att förlänga 

dubbelspåret, inga nya växlar sätts in och Nacka station är kvar som bytespunkt. Allt detta 

försvårar möjligheten att uppnå 10-minuterstrafik på Saltsjöbanan. Enligt punkt 25 i det 

risk-PM som tagits fram så tappas också helheten för Saltsjöbanan, en inte obetydlig risk 

sett till en välfungerande kollektivtrafik och sammanhållen utveckling. 

I april ville vi pausa - inte avbryta - projektet för att gå till botten med orsakerna till den 

ökade kostnadsbilden och de konsekvenser det innebär att lägga ned projektet. Nacka har i 

många år, tillsammans med regionen, arbetat för en lösning här som både möjliggör tätare 

trafik på Saltsjöbanan och en positiv utveckling av stadsrummet sett till sammanhängande 

uterum med parker och grön stadsgata, skyfallslösningar, ledningsdragningar och förbättrad 

cykelinfrastruktur. Det framkommer hela tiden konsekvenser av beslutet att inte höja upp 

Saltsjöbanan som borde ha kunnat belysas och finnas med i fler alternativ till vägval framåt.  

Eftersom allt nu omkullkastats ville vi se ett bredare grepp för att hitta fler alternativ än två 

för arbetet framåt, även i samverkan med regionen. Vi ser en stor farhåga i att landa en 

inriktning som innebär stora konsekvenser för både Nacka och regionen utan föregående 

dialog och befarar att de utredningar som nu ska göras bara innebär högre kostnader och 

tidsfördröjningar. En återremiss hade inte behövt ta mer tid, det handlar snarare om att ha 

dialog och arbeta framåt tillsammans istället för att komma till förhandlingsbordet med en 

lösning som kanske inte ens är genomförbar och vars olika konsekvenser hela tiden i olika 

ärenden visar sig. 

 

- - - - - 
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§  189 KFKS-2024-00623 

Arbete mot välfärdsbrottslighet i Nacka 

kommunkoncern 

Beslut 

Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram en arbetsplan gällande 

arbete mot välfärdsbrottslighet i Nacka kommunkoncern och återkomma med den på 

kommunstyrelsens sammanträde den 30 september 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun behöver stärka sitt arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan, 

och skapa en tydligare struktur för att hantera oegentligheter. Kommunen behöver även 

gemensam strategi för att hantera dessa frågor, då ansvaret idag är otydligt i 

kommunkoncernen.                                                                                                         

Stadsledningskontoret har gjort bedömningen att kommunen måste ta ett samlat 

kommunövergripande och kunskapsbaserat grepp kring välfärdsfrågan för att de insatser 

som ska genomföras i förebyggande och utredande syfte ska få önskad effekt. En 

arbetsplan som beskriver åtgärder och ansvarsfördelning är av stor vikt för att etablera ett 

gemensamt och enhetligt arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 92 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 

Bilaga 1 Politikerinitiativ: Stärka arbetet mot välfärdsbrottslighet i Nacka kommun 

Bilaga 2 Kartläggning – Välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan i Nacka kommun 

Yrkanden 

Anders Tiger (KD) yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael 

Carlsson (NL) och Desha Svenneborg (MP) om följande tillägg till det utsända förslaget: 

”Att Arbetsplanen också kompletteras med en utredning om hur extra resurser skulle 

kunna tillföras inom kommunens enheterna för att utreda och åtgärda välfärdsbrottslighet.” 

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Tomas Ottossons (V) tilläggsförslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott samt tilläggsförslaget från Tomas Ottosson. 



 
24 (45) 

 18 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag och fann att kommunstyrelsen 

beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Tomas Ottosson mot avslag och fann att 

kommunstyrelsen beslutat att avslå tilläggsförslaget. 

 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 

Socialdemokraterna stödjer förslaget att ta fram en arbetsplan för arbetet mot 

välfärdsbrottslighet i Nacka kommun. Angiven struktur för en arbetsplan verkar 

ändamålsenlig. När det gäller särskilt kartläggning och omvärldsspaning är det viktigt att 

också involvera till exempel lokala fackliga organisationer och lokala arbetsgivarföreträdare, 

Polisen, Skatteverket och SKR.  De nu nämnda bör också kunna bidra när det gäller 

konkreta metoder för att komma åt den organiserade brottsligheten. Vi menar att bland 

annat skärpta regler kring arbetsvillkor och arbetsmiljö bör tas med i det fortsatta arbetet. 

Även andra kommuner, såsom Södertälje, skulle kunna bidra med metodförslag. Detta 

gäller inte minst om hur man kan på ett systematiskt sätt granska kommunens egen 

verksamhet så att välfärdsbrott inte begås “från insidan”. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan tycker att det är bra att man intensifierar arbetet mot välfärdsbrottslighet och 

tycker det är viktigt att kommunen har kontroll över vart skattepengar som ska finansiera 

välfärden tar vägen. I kundvalssystem och upphandlingar är det viktigt att noga kontrollera 

de aktörer som finns med och som erbjuder kommunfinansierade välfärdstjänster så att 

inte pengar som var menade för Nackas barn, elever och äldre riskerar att hamna som 

finansiering av brottslig verksamhet. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet har välkomnat en kartläggning av kommuns arbete mot välfärdsbrottslighet 

och otillåten påverkan. Nacka är en kommun där det finns många privata vårdgivare och 

enskilda utförare inom den offentligt finansierade välfärden. Till exempel finns inget 

kommunalt alternativ till hemtjänst eller ett kommunalt bostadsbolag. Denna verklighet 

ställer högre krav på upphandling och auktorisationsvillkor, samt på att kommunerna 

systematiskt följer upp företagen för att tidigt upptäcka välfärdsfusk. Det är bra att arbetet 

fortgår och att det nu även presenteras en arbetsplan för att vidare utveckla arbete mot 

välfärdsbrottslighet i Nacka.  

Kartläggningen gällande kommunens arbete med att förebygga välfärdsbrottslighet föreslog 

flera åtgärder varav en var resursförstärkning. Vänsterpartiet håller med om att tillräckligt 

med resurser främst i form av medarbetare med kompetens och tidsutrymme för att utreda 
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misstänkta välfärdsbrott är en prioritering som kommunen ska ta på allvar. Speciellt då 

synpunkterna kommer från direktörer i den egna verksamheten. Inom ekonomiskt bistånd 

lyfts exemplet med felaktiga utbetalningar som ett föredöme när det kommer till att stävja 

välfärdsbrottslighet. Även inom Nacka kommun lyftes detta som ett gott exempel. Arbetet 

med felaktiga utbetalningar inom ekonomiskt bistånd är systematiskt och samordnat, men 

det är även ett arbete som i många kommuner görs av några handläggare som har detta 

som sitt huvuduppdrag. Om samma arbete ska appliceras på tex oseriösa vårdföretag eller 

en skolaktör som tar ut vinster på bekostnad av eleverna krävs resurser. Vänsterpartiet 

anser därför att det är viktigt att kommunen är beredd på att tillsätta de medel som behövs 

för att verkligen prioritera arbetet mot välfärdsbrottslighet. 

 

 

- - - - - 
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§  190 KFKS-2024-00596 

Översyn av arbetet med barnkonventionen 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om arbetet med barnkonventionen som pågår 

och den planerade utvecklingen för att ytterligare stärka arbetet.  

Sammanfattning av ärendet 

FN:s konvention om barnets rättigheter (barnkonventionen) har varit lag i drygt 4 år. 

Juridik- och kanslistaben har genomfört en översyn kring hur arbetet med 

barnkonventionen bedrivs inom olika verksamheter i kommunen. Detta för att se hur 

arbetet kan stärkas och ytterligare utvecklas.  

Genom den redogörelse av hur arbetet med barnkonventionen bedrivs i kommunens 

verksamheter framgår det att det pågår ett aktivt arbete i många av kommunens 

verksamheter. I de verksamheter som närmare riktas och påverkar barn är arbetet mer 

utvecklat och belyst. Arbetet med barnkonventionen är ständigt pågående och utvecklas 

kontinuerligt i verksamheterna.  

Det finns stöd till verksamheterna exempelvis genom information på hemsidan och det är 

obligatoriskt att ha med ett avsnitt med konsekvenser för barn i tjänsteskrivelser i 

kommunen enligt styrdokumentet Underlag för beslut och handboken Rättssäkra beslut. 

För att ytterligare utveckla och stärka det arbetet som pågår kommer juridik- och 

kanslistaben arbeta vidare med att förtydliga detta stöd och dessa dokument med särskilt 

fokus på att förbättra stödet för genomförande av bedömningen av konsekvenser för barn 

och utredning kring barnets bästa genom barnkonsekvensanalyser. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 93 

Tjänsteskrivelse daterad den 8 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Nackalistan tycker att det är bra att denna översyn görs och kan konstatera att man i många 

fall från kommunens sida på ett bra sätt väger in barnperspektivet i besluten. Från 

Nackalistan hade vi gärna sett att barnperspektivet fått en tyngre roll i stadsbyggnadsfrågor 
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och när man utvecklar kommunen. Vi har till exempel länge kritiserat att man bygger 

bostäder som har långt till idrottsplatser, fotbollsplaner och allmänna lekplatser, något som 

är väldigt viktigt för många barn och ungdomar.  

Nackalistan tycker också att kommunen borde lägga mer tyngd på de pedagogiska- och 

rekreationsvärden som finns i naturområden än man gör idag och därigenom undvika att 

exploatera viktiga grönområden som exempelvis Ryssbergen.  

En fråga som Nackalistan lyft många gånger är storlekarna på barngrupperna i våra 

förskolor. Här tycker vi, sett till barnens bästa att kommunen mycket tydligare borde arbeta 

för att alla förskolor följer Skolverkets riktlinjer. Det är också viktigt att skolor och 

förskolor byggs med tillräckligt stora gårdar för att ge barnen möjlighet till lek och 

rekreation på rasterna, vi har sett en oroande trend att skolgårdarna minskat i storlek och 

det måste kommunen ta på större allvar än man gör idag.  

En annan viktig fråga för barns utveckling är det buller som omger oss, här är det visat att 

barn påverkas negativt av buller och kan få svårigheter med till exempel inlärning. Här kan 

kommunen göra mycket mer och ta större hänsyn till detta när nya bostäder och områden 

planeras. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Det är positivt att det görs en översyn av arbetet med barnkonventionen som pågår, och 

det finns en plan för att ytterligare stärka och utveckla arbetet. Barns röster hörs i mindre 

utsträckning än vuxna och barn har svårare att påverka även i beslut som direkt påverkar 

dem. Det är viktigt att barn ses som rättighetsbärare och att Nacka kommun arbetar för att 

tillgodose deras rättigheter. Det presenteras flera goda exempel inom verksamheter där 

barn får vara med och påverka utvecklingen av fysiska miljöer som skolgårdar och 

innehållet i tex fritidsverksamhet. Men det finns ett behov av att bredda arbetet tex i 

underlag som presenteras till politiken. Politiken behöver också involvera barn och unga 

mer i demokratiska processer. Det finns exempel på kommuner som involverar barn och 

unga i beslutsfattandet med till exempel ungdomsråd och det finns kommuner som 

Västerås kommun som arbetar ännu mer inkluderande genom något som heter 

Ungdomsdialog. I ungdomsdialogen arbetar Västerås kommun aktivt för att nå en bredd av 

ungdomar för att säkerställa deras åsikter finns med i beslutsunderlag och de ses som en 

självklart att direkt fråga unga. Vänsterpartiet menar att barn och ungdomar i kommunen 

ska ses som självklara i beslutsforum som inte bara rör dom utan i utvecklingen av 

kommunen som helhet.  

 

- - - - - 



 
28 (45) 

 18 juni 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  191 KFKS-2024-00652 

Frånvarostatistik i kommunala grundskolor och 

anpassade grundskolor och redogörelse av skolornas 

anmälningar om elevers upprepade eller längre frånvaro 

– höstterminen 2023 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2024 till 

protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Ärendet innehåller en redogörelse av skolors anmälningar om elevers upprepade eller 

längre frånvaro vilka inkommit till Välfärd skola under höstterminen 2023. Redogörelsen 

visar att 50 anmälningar om frånvaro inkommit den nämnda terminen. I jämförelse med 

tidigare terminer är det den lägsta siffran sedan våren 2022, då Välfärd skola började 

redovisa antalet anmälningar om frånvaro. 

Välfärd skola driver ett utvecklingsarbete kring skolors frånvaroregistrering och 

frånvarostatistiken i stort. En av effekterna förväntas vara en högre andel 

frånvaroregistrerade lektioner än tidigare vilket förväntas synas under hösten 2024. 

När Välfärd skola på sikt har användbar frånvarostatistik är målsättningen att göra 

jämförelser och analyser av antalet inledda frånvaroutredningar i förhållande till 

frånvarostatistiken. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 11 juni 2024, § 32 

Tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från kommunstyrelsens verksamhetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Eivor Örenmark lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 

Omfattande frånvaro kan få svåra konsekvenser för elever, både på kort och lång sikt. 

Skolan ska motverka det genom att systematiskt främja närvaro. God lärmiljö, tidiga 

insatser, samarbete och individanpassning är några viktiga delar i det arbetet. 
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Vi Moderater ser det som mycket viktigt att tydliga rutiner för frånvarorapportering 

formaliseras för att fånga problemet tidigt och att i skolan systematiskt jobba med detta för 

att skapa trygghet och studiero. Det är mycket bra att Välfärd skola driver detta 

utvecklingsarbete. 

En tydlighet i frånvarostatistiken är grundläggande för förståelse för fortsatt systematiskt 

arbete. Det är också av vikt att ärendena skyndsamt utreds så att lämpliga insatser kommer 

igång för att stötta eleven i dess situation med målet kring en god skolgång. 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 

Frånvaroregistreringen har under lång tid skötts dåligt. För några år sedan drog välfärd 

skola igång ett utvecklingsarbete för att komma till rätta med detta och se till att tillräckligt 

systemstöd finns. Detta skedde efter en granskning från kommunens revisorer. Det är 

positivt att man tar tag i det så såväl vi politiker som Välfärds skolas organisation får 

korrekta statistiska underlag. Dessa kan utgöra en viktig grund för beslutsfattande i syfte att 

stärka verksamheterna och motverka omotiverad frånvaro. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Det är ytterst viktigt att det här följs upp ordentligt. Varje barn som inte tar sig igenom 

grundskolan är en tragedi för dem, deras anhöriga och givetvis för hela samhället.  Enligt 

revisionen som tittade på lånvarig frånvaro under 2023  så görs det inga analyser på grupp-, 

klass- eller kommunnivå. Det försvårar möjligheten att bedöma om rätt förutsättningar 

finns för att hantera frånvaron. Redan tidigt på förskolan kan man ana att vissa barn 

kommer att få problem i skolan och oftast slår pedagogerna larm. Men sedan tar det oftast 

flera år innan barnet får hjälp. Det är viktigt att utredningar sätts in på en gång så att vi 

undviker konsekvenserna av utebliven adekvat hjälp. Hjälpen som kan underlätta för 

barnen att klara av sin skolgång med bibehållen självkänsla. Nackalistan välkomnar också 

satsningar på barn med neuropsykiatriska nedsättningar och fortbildningen för 

skolpersonalen. Det är också viktigt att man tittar på hur tillgången på EHT är på skolorna. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet ser det som positivt att Välfärd skola gör ett utvecklingsarbete kring skolors 

frånvaroregistrering och frånvarostatistiken i stort. Revisionen har även tidigare lyft att det 

behövs ett mer samordnat arbete kring detta. Ett första steg är i ett samordnat arbete är att 

kartlägga problemet över hela Nacka men sedan att säkerställa att alla skolor göra enligt 

samma rutin. Vidare borde arbetet också innefatta de privata skolorna då det är viktigt att 

privata aktörer bedriver samma arbete som de kommunala skolorna.  

När skolornas frånvarorapportering fungerar tillfredställande är målsättningen att kunna 

göra jämförande analyser av antalet frånvaroutredningar i förhållande till 

frånvarostatistiken. Vi ser det som ett första steg och anser att det behöver följas av ett 

kvalitetsarbete där de insatser som ingår i frånvaroutredningarna bedöms utifrån hur 
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hjälpsamma de är för att stödja elever tillbaka till sin nödvändiga skolgång. Att frånvaron 

utreds adekvat ser vi som det första steget att hitta rätt insatser för eleven och att insatserna 

är individuella. Det är många faktorer bakom skolfrånvaro och det gäller att hitta den hjälp 

som fungerar för eleven. Det är viktigt att systematiskt följa upp att de gjorda 

frånvaroutredningarna och att insatserna för eleven ger bra resultat och att det går att mäta 

frekvensen av lyckade insatser.  

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 

Något som varit tydligt när vi under våren besökt skolor i Nacka är hur antalet 

hemmasittande elever ökar. Satsningen på skolsociala team är här viktig men vi vill också 

lyfta elevhälsans roll och resurser att kunna arbeta förebyggande mot långvarig frånvaro. 

 

 

- - - - - 
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§  192 KFKS-2024-00551 

Sammanställning och redogörelse av förskolors och 

skolors anmälningar om uppgivna kränkningar – 

höstterminen 2023 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelsen daterad den 16 maj 2024 till 

protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

I ärendet framgår att totalt 697 anmälningar (som motsvarar en andel på 4,4 % av det 

samlade barn-/elevunderlaget) om kränkningar lämnats till huvudmannen under 

höstterminen 2023. Samtliga grundskolor och gymnasieskolor, två förskolor och en 

anpassad grundskola har lämnat anmälningar under den aktuella tidsperioden. Det är en 

ökning med 92 anmälningar från vårterminen 2023. Statistiken visar att antal anmälda 

händelser gällande kränkningar varierar mellan de olika grund- och gymnasieskolorna. 

Orsaker till detta beror på olika rutiner mellan skolorna men även skolform och stadium 

inom skolformen. Mörkertal finns och är främst aktuellt för skolor med lägre 

anmälningsfrekvens och för elevgrupper på högstadiet och gymnasiet. Det är inte möjligt 

att få en exakt bild av hur stort mörkertalet är. En anmälan om en kränkning innebär inte 

per automatik att en kränkning har skett, däremot har en skola ett ansvar att anmäla och 

utreda om en elev upplever sig kränkt. Välfärd skolas verksamhetsstöd anser att de samtal 

som skett med skolledarna om detta har varit positiva, framåtblickande och lett till ett ökat 

arbete gällande samsyn mellan skolorna. Dessa åtgärder bör fortsätta.  

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 11 juni 2024, § 33 

Tjänsteskrivelse daterad den 16 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från kommunstyrelsens verksamhetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 

Antalet anmälningar kring kränkande behandling har ökat ordentligt över tid, och nu har 

samtliga grund- och gymnasieskolor, förutom de små resursskolorna, alla åtminstone en 

anmälan. Detta tyder på bättre utvecklade rutiner kring vad som ska anmälas och utredas. 
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Mörkertalet är sannolikt fortfarande stort, och varierar sannolikt mellan skolorna då 

korrelationen mellan elevernas upplevda trygghet och anmälda kränkningar är låg. Men det 

är positivt att skolorna lyckas fånga upp fler av de kränkningar som sker. För att ytterligare 

förbättra detta behöver dels rutinerna fortsätta utvecklas och spridas till verksamheterna så 

att rektor, personal och elever känner till dem. Det handlar också om utformningen av 

skolgårdar och skolor, synlighet och en bra vuxennärvaro även utanför klassrummet. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Det är bra att många skolor arbetar med att de upplevda kränkningar som sker ska anmälas 

och utredas. Låga siffror kan innebära att kränkningar sker men inte anmäls och därmed 

inte hanteras. Men det betyder självklart inte att arbetet med att försöka minska kräkningar 

ska utebli. Det handlar om arbetet i skolorna av rektor och pedagoger tillsammans med 

eleverna, men också om utformningen av skolgårdar och skolor, synlighet och en bra 

vuxennärvaro även utanför klassrummet. Nackalistan vill också tydligt markera att det är 

viktigt att i de fall skolan misstänker att en kränkning kan utgöra ett brott skall anmäla detta 

till polisen. Det är viktigt att skolan är en plats där kränkningar tas på allvar och där de som 

utsätts för kränkande behandling skall ges hjälp och stöd. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet anser att det är viktigt att det görs en sammanställning och redogörelse av 

förskolors och skolors anmälningar om uppgivna kränkningar regelbundet. För att skolor 

och förskolor ska bli tryggare för alla barn och unga är det viktigt att regelbundet följa upp 

statistik, sätta in åtgärder och utvärdera. Det är en del av ett systematiskt arbete för trygghet 

i verksamheterna. Denna rapport är endast för de kommunala skolorna och förskolorna. 

Även om privata aktörer ska arbeta med anmälningar och kränkningar i verksamheten har 

kommunen ingen övergripande helhetsinsyn. Varje enskild aktör anmäler själv och agerar 

själv. Vänsterpartiet ser osäkerheter med detta då arbetet med kränkande behandling kan 

variera i kvalité och systematik beroende på driftsaktör. 

Det är oroväckande att antalet anmälningar ökar varje år, men det är bra att skolorna 

anmäler. 29% av alla anmälningar har dock inte utretts och det är oklart om en kränkning 

skett eller inte. Detta är nästan 1/3 av alla anmälningar som därmed inte hanterats. 

Vänsterpartiet ser att det är viktigt att skolor har resurser i form av personal med rätt 

kompetens för att utreda ärenden om kränkningar. Men det är även viktigt med tillräckligt 

med personal som vistats i alla rum där elever finns då det i sammanställningen framgår att 

det är i skolans lokaler de flesta kränkningar sker. Vänsterpartiet anser att skolorna i Nacka 

är underfinansierade och att en stor del av ett övergripande trygghetsarbete är att skolor har 

tillräckligt med ekonomiska resurser för att säkerställa en hög personaltäthet. Det blir både 

tryggare för personal och för elever och med stor sannolikhet minskar antalet kränkningar 

om det finns en hög personaltäthet. 

- - - - - 
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§  193 KFKS-2024-00173 

Förnyad rekommendation till kommunerna om 

gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad 

socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 
Ställningstagande till Sveriges kommuner och regioner 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar Sveriges kommuner och regioners förnyade rekommendation till 

kommunerna om tilläggsfinansiering av viktiga förutsättningar för en kunskapsbaserad 

socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård under åren 2025-2028. Kommunstyrelsen 

noterar att kostnaden fördelas per kommun utifrån beräkningsmodellen för Sveriges 

kommuner och regioners medlemsavgift vilken baseras på befolkningen i respektive 

kommun. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen antog Sveriges kommuner och regioners rekommendation om 

gemensam finansiering av kunskapsstyrning den 2 december 2019. På rekommendation av 

Sveriges kommuner och regioner fattade kommunstyrelsen den 5 december 2022 beslut 

om förlängning av finansiering av kunskapsstyrning till och med 2024. För att kunna 

fortsätta arbetet rekommenderar Sveriges kommuner och regioner nu en fortsatt 

tilläggsfinansiering under åren 2025–2028.  

Kunskapsstyrning inom socialtjänsten är en förutsättning för att kommunen ska kunna 

följa kvaliteten hos anordnare och utförare. Den innefattar kvalitetsregister som används 

inom den kommunala hälso- och sjukvården, individbaserad systematisk uppföljning samt 

brukarundersökningar inom områden funktionsnedsättning och barn- och familj. Resultatet 

från dessa utgör en del av både socialnämndens och äldrenämndens indikatorer och mål för 

de kommande åren. Användning av kvalitetsregister och brukarundersökningar bidrar till 

identifiering av riskerna för att tydligare kunna prioritera resurser och insatser som gör 

skillnad för kunderna.  

De generella statsbidragen förutsätter att kommunerna aktivt prioriterar att avsätta medel 

till gemensam utveckling inom kunskapsstyrningsområdet, kvalitetsregister, 

brukarundersökningar och individbaserad systematisk uppföljning. 

Den 1 juli 2025 förväntas en ny socialtjänstlag träda i kraft som understryker att 

socialtjänsten ska vara kunskapsbaserad och vila på vetenskap och beprövad erfarenhet. 

Kostnaderna för kommunerna är desamma som för de tidigare åren; 1,95 kronor per 

invånare per år. Vilket innebär en kostnad på cirka 220 000 kronor – 230 000 kronor per år, 

fördelat på socialnämnden och äldrenämnden. 
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Ärendet har behandlats på socialnämndens och äldrenämndens sammanträden i april 2024. 

Båda nämnderna beslutade att föreslå kommunstyrelsen att anta Sveriges kommuner och 

regioners förnyade rekommendation till kommunerna om tilläggsfinansiering av viktiga 

förutsättningar för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård.    

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 94 

Tjänsteskrivelse den 21 maj 2024 

1. Meddelande 1 2024 från Sveriges kommuner och regioner - Förnyad rekommendation 

till kommunerna om gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst 

och kommunal hälso- och sjukvård 

2. Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 23 april 2024.    

3. Protokollsutdrag från äldrenämndens sammanträde den 24 april 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  194 KFKS-2024-00453 

Remiss – Miljöprogram 2030 för Stockholms stad 
Yttrande till Stockholms stad 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar enheten för strategiskt klimat- och miljöarbetes yttrande enligt 

bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 maj 2024. 

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 

Stockholms stad har remitterat förslag till miljöprogram 2030. Miljöprogrammet slår fast 

mål inom de områden där utmaningarna för Stockholm och stadens påverkan på de lokala 

och globala miljö- och klimatproblemen bedöms vara som störst. Inom dessa områden 

bedömer staden att åtgärder är nödvändiga för att säkra livsmiljön för nuvarande och 

kommande generationer.   

Stockholms stads miljöprogram är till största del positivt för Nacka kommun, vi delar 

ambitiösa klimat- och miljömål och Stockholms utveckling mot klimatneutralitet, lägre 

miljöpåverkan och hälsosamma miljöer bedöms vara värdeskapande även för Nackaborna.   

Enheten för strategiskt klimat- och miljöarbete anser dock att det vore önskvärt med ett 

fördjupat resonemang och en beskrivning av hur Stockholms stads miljözoner och 

stadsmiljözoner kan komma att påverka kringliggande kommuners framkomlighet. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 95 

Tjänsteskrivelse daterad den 22 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Miljöprogram Stockholm 2030 

Yrkanden 

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till 

följande ändringsförslag till det utsända förslaget (där fetmarkerad text läggs till och 

genomstruken text utgår). 

”Nacka kommun vill dock särskilt välkomna föreslagna åtgärder inom luftkvalitet - där 

miljözoner och stadsmiljözoner lyfts fram som möjlig åtgärder -  Nacka kommun önskar 

här ett fördjupat resonemang och en beskrivning av hur Stockholms stads miljözoner och 

stadsmiljözoner inte ska påverka kringliggande kommuners framkomlighet på ett negativt 
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sätt. samt Stockholms arbete med att lyfta och synliggöra rättvis klimatomställning 

och stockholmarnas delaktighet i arbetet. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott samt ändringsförslaget från Desha Svenneborg. 

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag och fann att kommunstyrelsen 

beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

Därefter ställde ordföranden ändringsförslaget från Desha Svenneborg mot avslag och fann 

att kommunstyrelsen beslutat att avslå ändringsförslaget. 

Protokollsanteckning 

Agnes Palinski lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 

Moderaterna önskar ett fördjupat resonemang och en beskrivning av hur Stockholms stads 

miljözoner och stadsmiljözoner inte ska påverka kringliggande kommuners framkomlighet 

på ett negativt sätt. En samsyn i länet avseende framkomlighet, där Förbifart Stockholm 

och Östra länken tas i beaktande tillsammans med införandet av miljözoner, anser vi är 

nödvändig för att säkerställa att nackabor och dess näringsliv har möjlighet att ta sig dit de 

behöver utan att stöta på onödiga hinder. 

Framkomlighet är av största vikt för både näringslivet och invånarna i Nacka. För 

näringslivet är det avgörande att transporter av varor och tjänster kan ske smidigt och 

effektivt. Eventuella hinder eller förseningar i trafikflödet kan leda till ökade kostnader, 

förlorade affärsmöjligheter och minskad konkurrenskraft. För invånarna är god 

framkomlighet viktig för att kunna pendla till och från arbetet, delta i sociala aktiviteter och 

utföra dagliga ärenden utan onödiga tidsförluster. 

Detta är avgörande för att upprätthålla en god ekonomisk och social utveckling i regionen. 

Genom att säkerställa att framkomligheten inte försämras av nya miljözoner och 

stadsmiljözoner kan vi stödja en hållbar tillväxt och livskvalitet för både företag och 

medborgare i Nacka. 

Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 

Centerpartiet är positiva till miljözoner i syfte att förbättra luftkvalitet i stadskärnor och 

tätbebyggda områden med mycket trafik. I en tid där vi är mitt uppe i en klimatkris är det 

av största vikt att vi gör alla åtgärder vi kan för att minska de skadliga utsläppen. I områden 

med tät trafik orsakar luftföroreningar, partiklar, kvävedioxid och organiska ämnen från 

biltrafik bildandet av marknära ozon och andra skadliga ämnen utgör en hälsorisk som kan 

undvikas med miljözoner. 
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I ett inledande skede är det dock viktigt med god framförhållning och information till 

bilister och medborgare i området. Förslagsvis är det också lämpligt att i ett första steg 

genomföra miljözon klass 2 i hela innerstaden för att senare, om behov finns, skärpa 

kraven ytterligare. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Vänsterpartiet instämmer i stort i yttrandet till Stockholmskommun men vill tillägga att 

frågan som Nacka kommun vill få ett utvecklat svar kring, om hur miljözoner i Stockholm 

kommer fungera för framkomligheten för biltrafik för boende i kranskommuner är 

komplex. Svaret ligger nog i kapitlet 2.2 om minskad klimatpåverkan från transportsektorn.  

Koldioxidutsläppen från transportsektorn är för stor och minkar inte tillräckligt i varken 

Nacka eller Stockholm och miljözoner är tillsammans med andra satsningar styrmedel mot 

elektrifierade trans-porter och minskad privatbilism som gör att cykel och gående 

prioriteras i verkligheten och inte bara i vår planering.  

Samtidigt vill vänsterpartiet att de positiva/framåtsyftande ambitiösa delarna i det här 

miljöprogrammet kan återanvändas i Nacka kommuns eget arbete med att ta fram de nya 

miljömålen. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 

Miljöpartiet tycker Stockholms miljöprogram är riktigt bra och ser särskilt att målet om en 

rättvis klimatomställning är viktigt. Människors påverkan på miljö och klimat samt 

möjlighet att ställa om är olika beroende på socioekonomiska faktorer och det är viktigt att 

ha med sig i allt arbete. Delaktighet och acceptans är även de två viktiga hörnstenar i 

förändring som målet om rättvis klimatomställning fångar upp på ett bra sätt. 

 

- - - - - 
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§  195 KFKS-2024-00509 

Remiss – Energiplan Lidingö Stad 
Yttrande till Lidingö stad 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar enheten för strategiskt klimat- och miljöarbetes förslag till yttrande 

enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 17 maj 2024. 

Beslutet justeras i omedelbar anslutning till kommunstyrelsens sammanträde. 

Sammanfattning av ärendet 

En energiplan har tagits fram av Lidingö stad som beskriver Lidingös tillförsel, distribution 

och användning av energi. Målet med energiplanen är att minska Lidingös sårbarhet och 

främja en robust och trygg energiförsörjning. För att åstadkomma detta anger energiplanen 

att det krävs en omställning till flexibla energisystem som drivs på fossilfria och 

förnyelsebara energislag samtidigt som cirkulära lösningar främjas. 

Lidingö anger också som aktivitet att utreda möjligheten att satsa på teknik för 

energiåtervinning i Käppalaverket i syfte att stabilisera elnätet. Nacka är intresserad av 

resultatet av detta arbete för att tillsammans hitta synergier som även kan vara till gagn för 

Nacka och vill samtidigt lyfta fram att eventuella investeringar i Käppalaverket bör 

förankras med Käppalaförbundets medlemmar där Nacka kommun ingår. 

Energiplanen anger också att Lidingö ska verka för att möta behovet av övergång till 

batteri- och/eller vätgasdrift vid båtbryggorna för den lokala färjetrafiken. Nacka och 

Lidingö delar vatten och här finns möjlighet till samarbeten för att få till en så effektiv 

lösning som möjligt för laddning av färjetrafik som kan vara till nytta även för Nackaborna. 

Samverkan med regionen bör även ske kopplat till färjetrafikens elektrifiering. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 96 

Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Energiplan Lidingö 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

- - - - - 
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§  196 KFKS-2024-00649 

Remiss – Lidingö stads översiktsplan 2024 
Yttrande till Lidingö stad 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till yttrande i 

enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 28 maj 2024. 

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun har fått möjlighet att yttra sig över Lidingö stads översiktsplan som är på 

samråd fram till 10 juni. Kommunen har begärt anstånd fram till 19 juni. 

Planen innehåller beskrivningar kring vattenområde, gröna samband och infrastruktur som 

berör Nackas kustremsa. 

Planen beskriver vikten av förutsättningar för att stärka det kollektiva resandet genom 

marina samband mot Stockholms skärgård, Värmdö, Nacka och Stockholm stad. De 

nämner betydelsen av utomkommunala noder så som Nacka strand och Hasseludden, som 

utgör viktiga hållplatser för kollektivtrafiken. I planen beskrivs också värdet av regionala 

samband och vikten av mellankommunala spridningsmiljöer för ek, barr och blandskog. 

För arter som kan sprida sig över vatten är Lidingö en viktig länk mellan de tre regionala 

grönkilarna: Järvakilen, Bogesundskilen och Nacka-Värmdökilen. 

I kommunens förslag till yttrande ställer sig kommunen positiv till ovan beskrivningar och 

välkomnar fortsatt samverkan i frågorna ovan. Kommunen lyfter också vikten av att få till 

Östlig förbindelse som inte omnämns utan enbart markers i karta som riksintresse i 

Lidingö stads översiktsplan. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 97 

Tjänsteskrivelse den 28 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Bilaga 2 Lidingö stads översiktsplan-samråd 

Yrkanden 

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Mikael 

Carlsson (NL), på ett ändringsförslag där följande stycke utgår ur det utsända förslaget: 

”Nacka kommun vill också föra fram vikten av Östlig förbindelse. Den skapar möjligheter 

inte bara för Nacka och Lidingö utan för regionen och nationen i stort. Förbindelsen 

möjliggör att regionen binds samman och skapar en komplett och robust ringled. Det 
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skapar bland annat förutsättningar för en breddad och dynamisk arbetsmarknad. Den 

bidrar också till en starkare redundans vid eventuellt krig och höjd beredskap då regionen 

byggs ihop både i väster och i öster Mot bakgrund av detta efterlyser Nacka kommun 

tydligare ambition i planen avseende genomförande av östlig förbindelse.” 

Johan Krogh (C) yrkade om följande ändring i det utsända förslaget: 

Att ordet ”båtfärjor” i stycke 2 i det utsända yttrandet ändras till ”båtförbindelser”. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – det utsända förslaget från 

kommunstyrelsens arbetsutskott, ändringsförslaget från Desha Svenneborg samt 

ändringsförslaget från Johan Krogh. 

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag och fann att kommunstyrelsen 

beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

Därefter ställde ordföranden ändringsförslaget från Desha Svenneborg mot avslag och fann 

att kommunstyrelsen beslutat att avslå ändringsförslaget. 

Slutligen ställde ordföranden ändringsförslaget från Johan Krogh mot avslag och fann att 

kommunstyrelsen beslutat att bifalla ändringsförslaget. 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Trafikverkets markprecisering av Östlig Förbindelse finns tydligt redovisat på kartan över 

riksintressen på sidan 46 i Lidingös översiktsplan. 

Riksintresset sträcker sig dock enbart in i Värtahamnen i Stockholms Stad (och sträcker sig 

inte in i Lidingö). Därmed är stycket om östlig förbindelse i Nacka kommuns remissvar 

överflödigt och bör strykas. 

 

- - - - - 
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§  197 KFKS-2024-00589 

Remiss – Förslag till vattentjänstplan för Värmdö 

kommun 
Yttrande under samråd till Värmdö kommun 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse 

daterad den 31 maj 2024. 

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 

Värmdö kommun har tagit fram ett förslag till vattentjänstplan enligt lag (2006:412) om 

allmänna vattentjänster. Den geografiska avgränsningen i samrådsförslaget till 

vattentjänstplan för Värmdö kommun medför att genomförande av planen i sin helhet 

bedöms ha begränsade direkta mellankommunala konsekvenser för Nacka kommun.  

Betydelsen av samverkan med grannkommuner är stor vad gäller frågor om vattenstatus 

och vattenförsörjning. En utbyggnad av en långsiktigt hållbar VA-försörjning i Värmdö 

kommun förväntas bidra positivt till arbetet med att uppnå god vattenstatus i angränsande 

vattenförekomster. Nacka kommun har ett åtagande gentemot Värmdö kommun att 

upprätthålla leveransen av dricksvatten från Stockholm till Värmdö. Av handlingarna 

framgår att Värmdö kommun samverkar inom regionen för att säkerställa en säker 

dricksvattenförsörjning i länet. Information om transiteringsavtal saknas i planen. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 98 

Tjänsteskrivelse daterad den 31 maj 2024 

Bilaga 1 Förslag till yttrande vattentjänstplan för Värmdö kommun 

Bilaga 2. VA-plan med Vattentjänstplan samrådsförslag 

Bilaga 3. Checklista Undersökning om betydande miljöpåverkan 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 

från kommunstyrelsens arbetsutskott, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 

enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  198 KFKS-2024-00578 

Politikerinitiativ – Analysera konsekvenser av nya 

befolkningsprognosen 
Inkom den 6 maj 2024 av Mats Gerdau (M), Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin 

Teljstedt (KD) 

Beslut 

Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att fortsatt utreda konsekvenserna 

av 2024 års befolkningsprognos samt återkomma till kommunstyrelsen senast den 30 

september 2024 med konkreta förslag på hur konsekvenserna ska hanteras. 

Sammanfattning av ärendet 

I politikerinitiativet föreslås att stadsledningskontoret får i uppdrag att, till ramärendet i 

juni, redovisa en analys av den nya befolkningsprognosen och komma med förslag på hur 

det ska hanteras. Kommunstyrelsen beslutade på sammanträdet den 6 maj 2024 att 

överlämna politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut.  

För att bereda förslaget i politikerinitiativet har stadsdirektören tillsatt en styrgrupp 

bestående av stabs- och säkerhetsdirektören (ordförande), ekonomi- och finansdirektören, 

stadsutvecklingsdirektören, trafik- och fastighetsdirektören, klimat- och miljödirektören, 

utbildnings- och arbetsmarknadsdirektören, social- och äldredirektören, 

produktionsdirektören för välfärd skola, produktionsdirektören för välfärd samhällsservice 

och kultur- och fritidsdirektören. Utifrån ovan nämnda direktörers ansvarsområden har 

underlag inhämtats, vilket utgör underlag för analysen av den nya befolkningsprognosen.  

Årets befolkningsprognos som kom den 15 mars visar på en drastisk minskning av 

tillväxttakt i Stockholms län. Under åren 2006 – 2019 var årlig tillväxttakt i länet ca 1,5 

procent, men den är nu nere i ca 0,5 procent. Nacka kommun har i princip haft samma 

utveckling i befolkningstillväxt som länet i genomsnitt över tid. Med den nya 

befolkningsprognosen som grund landar prognosen för Nacka nu på 120 000 nackabor år 

2030. Den nya befolkningsprognosen visar således på en lägre takt i befolkningsökningen 

med cirka 15 procent till år 2030 jämfört med tidigare prognos. 

Handlingar i ärendet 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2024, § 99 

Tjänsteskrivelse daterad den 13 juni 2024 

Bilaga 1 Politikerinitiativet 

Bilaga 2 Välfärd skolas analys av nya befolkningsprognosen 

Bilaga 3 Utbildningsenhetens preliminära underlag platsbehov förskola och skola 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – förslaget från 

stadsledningskontoret – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 

förslag. 

Protokollsanteckning 

Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 

Att analysera konsekvenserna av den nya befolkningsprognosen är viktigt för att vi politiker 

ska kunna fatta så bra beslut som möjligt för Nacka.  

En stor utmaning är att befolkningsprognosen pekar på att vi inte kommer ha lika många 

barn i förskolor och skolor som vi tidigare trott. Nya Stavsborgsskolan i Älta som invigdes 

i september 2023 har fyllt ungefär hälften av sina platser och just nu håller nya Ektorps 

skola på att byggas. Både skolfastigheterna ägs av Hemsö, men långtidshyrs av kommunen.  

Kommunen har alltså låst in sig i dyra hyresavtal för dessa skolor som löper under en lång 

tid, samtidigt som befolkningsprognosen pekar på att platser kommer att stå tomma. Hur 

kan det vara maximalt värde för skattepengarna att vi hyr tillbaka lokaler av Hemsö när vi 

inte har elever att fylla klassrummen med? Nacka står nu inför en rad stora utmaningar att 

hantera orsakade av det moderata styrets dåliga prioriteringar. Att sälja våra 

välfärdsfastigheter och låsa in oss i långa och dyra hyresavtal, samtidigt som man sålt mark 

och sänkt skatten har urholkat Nackas ekonomi.  

Vi socialdemokrater ställer oss mycket frågande till hur fortsatt markförsäljning är en åtgärd 

som ska lösa våra utmaningar. Det är ju så vi hamnat i den här situationen från första 

början. Inte minst i detta marknadsläge där det är svårt att sälja mark. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 

Det är viktigt att det arbete som nu görs med att analysera konsekvenserna av 

befolkningsprognosen nu görs grundligt. Det är också viktigt att vi genomför en nystart för 

utvecklingen av Nacka, det har precis som Nackalistan flera gånger påpekat nu visat sig att 

stadsutvecklingen blivit ett svart hål för skattepengar. Nu när flera planer stoppas eller 

pausas så är det viktigt att se på hur helheten påverkas, detaljplaneprogrammet för Centrala 

Nacka, som antogs av kommunstyrelsen i april 2015 känns med de ändringar som nu sker 

utdaterat och ett nytt detaljplaneprogram bör tas fram. Detta då många planer är beroende 

av varandra och bör samordnas. Nackalistan kräver också att en ”haverikommission” 

tillsätts för att utreda vad som har gått fel och hur vi kunde hamna här. Att 

befolkningsprognosen har varit fel borde kommunen upptäckt tidigare. Även att de 

kalkyler som ligger till grund till flera av stadsbyggnadsprojekten är felaktiga och 

otillförlitliga borde även det ha upptäckts tidigare. Nu är det viktigt att minska 

stadsbyggnadstaken rejält, stoppa de exploateringar som ger minst nytta i förhållande till 

investering och lägga alla kort på bordet kring hur ekonomin ser ut.  
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Nackalistan tycker att det nu är viktigt att minska exploateringen av naturmark och där det 

går, stoppa exploatering som ännu inte kommit igång. Satsa på kvalité i byggandet istället 

för kvantitet, tunnelbaneavtalets krav på bostadsbyggande kommer vi ändå inte att uppnå. 

Vi måste nu när ”mötesplats Nacka” pausats hitta bra lösningar för busstrafiken och 

överstigning mellan t-bana och buss samt hantera de konsekvenser som blir av att 

Saltsjöbanans upphöjning stoppats. Att vi lyckas hitta bra lösningar på dessa frågor är inte 

bara en ödesfråga för hur framtida centrala Nacka utvecklas utan för hela kommunen. 

 

- - - - - 
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§  199  

Övriga frågor 
 

Inga övriga frågor. 

 

- - - - - 

 


